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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az interpelláció címe: "Mit tett, és mit tesz a magyar kormány a Sajó folyó szlovákiai 
szakaszán kialakult súlyos ökológiai katasztrófa ügyében, és a horgászélmények 
megismerésén túl milyen konkrét információkhoz jutottak a szennyeződés valódi 
veszélyeiről?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Már két alkalommal is beszéltem az Országgyűlésben arról, hogy három hónapja ömlik a súlyosan
szennyezett és mérgező bányavíz a Sajóba, a szlovákiai Alsósajó település mellett, ami ökológiai
katasztrófát okozott. Az elmúlt hetek során több alkalommal a helyszínre látogattam, hogy helyben
tájékozódjak, és ne csak a sajtóból értesüljek az eseményekről, ne csak képeket és videókat lássak
erről az ökológiai katasztrófáról.

A Sajó egy hosszú, több tíz kilométeres szakaszán teljesen elpusztult az élővilág.

Az Ön helyettese itt az Országgyűlésben a kérdésemre adott válaszában arról beszélt, hogy csak
nem mérgező vasoxid került a vízbe, ami sajnos a minisztérium súlyos információhiányára utalt.

Az államtitkár úr aztán ismerőse horgászélményeiről értekezett, ami jelentős mértékben növelte az
aggodalmunkat, hiszen arra utalt, hogy a magyar kormány egyáltalán nincs a helyzet súlyosságának
tudatában.

Miniszter Úr! Az arzén az európai határérték négyszázszorosában van jelen a folyó szennyezett
szakaszán, a cink a százszorosában, de nikkel és antimon is a vízbe jut.

Önök nem kértek,  vagy egyszerűen nem kaptak  a  szlovák féltől  információkat,  ezért  nem volt
tudomásuk a szennyező anyag veszélyességéről?



 
A helyzet február közepe óta változatlan, de Ön csak a múlt héten, és virtuális módon találkozott az
illetékes szlovák miniszterrel.

Az ügy miatt miért nem kereste korábban a szlovák környezetvédelmi minisztert?

 

-          kapott-e betekintést a kármentesítési tervekbe, milyen lépéseket tervez ezek alapján a
szlovák kormány?
 
-          Egyes  szakértői  vélemények  szerint  az  eddig  látható  intézkedések  a  további
szennyeződés  jelentős  részét  megakadályozzák,  de  a  szennyeződés  bejutását  teljes
egészében  nem  fogják  tudni  megakadályozni.  A  bejelentett  lépések  Önök  szerint
megfelelőek lesznek-e  a  további  szennyezés  folyóba jutásának teljes  leállítására,  és  erre
vonatkozóan milyen garanciákat tudott felmutatni a szlovák fél?
 
-          bemutatta-e Önnek a szlovák fél a kármentesítésre vonatkozó terveket?
-          milyen  konkrét  területeken  ajánlottunk  fel  segítséget  Szlovákiának  a  kialakult
ökológiai válság kezelésében?
 
-          Palkovics  László,  környezetvédelemért  felelős  miniszter,  illetve  Szijjártó  Péter
külügyminiszter részt vesz-e az egyeztetési folyamatokban, az ügy előremozdításában? 

 

Miniszter úr korábban azt írta egy kommentben, hogy „Szlovákia területén nem illetékes”.

Én azt gondolom, hogy hogy a szlovák kormány mulasztásai nem csökkentik,  hanem növelik a
feladatainkat és a felelősségünket. A közös természeti kincseink megóvásában illetékesek vagyunk
mindannyian, főleg mi, országgyűlési képviselők, és Önök, a kormány valamennyi tagja.

Köszönöm előre is a válaszait.

Keresztes László Lóránt
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